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De fractie heeft de volgende vragen

Geachte voozitter,

Op 21 maart jl. is gemeente Roosendaal toegetreden tot Brabantstad. Door de toetreding is er
commitment uitgesproken aan de doelstellingen van Brabantstad, waaronder één van de vijf
doelstellingen: Digitale stad. Over de uitwerking en gevolgen van digitale stad zijn de volgende
vragen opgesteld.

Waar de digitalisering ruimte wint, slaat gemakzucht toe, ontglipt ons de menselijke maat en bestaat
er een kans dat er misbruik van informatie en data wordt gemaakt.

Voozichtigheid met en waarborging van data wordt steeds belangrijker, maar het gaat geregeld mis.
Bedrijven, banken, overheidsinstellingen, voetbalclubs, allemaalvoorbeelden van organisaties die
geregeld doelwit zijn van hacking.

ln een steeds digitalere stad kan er ook steeds meer data van inwoners worden vezameld. En wie
data verzameld, kan data analyseren waaruit weer gedragingen van inwoners kunnen worden
gedefinieerd. Maar waar ligt voor het college de grens, tot op welke hoogte mag er van inwoners
informatie vezameld worden?

Vanuit de gemeente wordt gezegd dat digitale technologie, het vezamelen en gebruiken van data
alleen wordt ingezet als dit verbetering oplevert voor inwoners en ondernemers. Echter wat voor de
ene inwoner als digitale vooruitgang voelt, voelt voor de ander inwoner als gecontroleerd worden,
verlies van privacy of wordt juist het gevoel van onveiligheid aangewakkerd.

En niet geheel onterecht. Begin dit jaar bleek uit raadsvragen in gemeente Apeldoorn de AVG bij
toezichtcamera's niet te zijn gewaarborgd. Bij het plaatsen van toezichtcamera's was de risico-
analyse DPIA (data protection impact assessment) niet altijd uitgevoerd. Daardoor konden vragen
zoals; wie mogen de beelden uitlezen, hoelang worden de beelden opgeslagen en hoe worden de
beelden beveiligd niet worden gewaarborgd. Ook bij de politie in gemeente Rotterdam bleek het
eerder mis te zijn gegaan. Bij gebruik van camera-auto's in de corona-periode werden de
camerabeelden niet middels AVG gewaarborgd. Dit leverde politie Rotterdam een flinke boete van
50.000 euro op die vanuit autoriteit persoonsgegevens werd opgelegd.

Forum voor Democratie heeft over een digitale stad de volgende vragen.

1. Kan het college enkele voorbeelden benoemen waarbij een digitale stad voor alle inwoners een
positieve bijdrage kan leveren?

2. Wat is het huidige beleid van de gemeente rondom data verzamelen?
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3. Aan welke kaders wordt er getoetst en gewaarborgd dat data verzamelen voor een verbetering
voor inwoners en ondernemers zorgl?

4. Welke stappen worden er op dit moment ondernomen om voor te sorteren op de doelstelling
digitale stad?

5. ls een digitale stad voor het college hetzelfde als het concept smart city, of zit daar verschil in?
Graag een toelichting.

6. Welke stappen gaat de gemeente nemen om in digitale volwassenheid te groeien?

7. Wat is het college voornemens te doen om het onveilige gevoel van een deel van de inwoners
door de toenemende digitalisering weg te nemen?

Toezichtcamera's

L Hoe is het gesteld met alle risico-analyses en DPIAs van de toezichtcamera's binnen gemeente
Roosendaal?

9. Kan het college garanderen dat alle toezichtcamera's voldoen aan de AVG?

- Zoja, om hoeveelrisico-analyses en DPIAs betreft het?

- Zo niet, op wat voor termijn denkt het college deze wel op orde te hebben?

10. ln wat voor tijdsbestek wordt het gebruik en inzet van permanent, tijdelijk en mobiel camera-
toezicht geëvalueerd?

Namens de fractie van Forum voor Democratie,

Corrie van Leerzem



Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1. Kan het college enkele voorbeelden benoemen waarbij een digitale stad voor alle
inwoners een positieve bijdrage kan leveren?

Digitalisering (en daaraan gekoppeld het gebruik van de basisregistraties) zorgt ervoor dat de
kwaliteit van de gegevens beter wordt en bijgevolg de gemeente een betere dienstverlening kan
borgen. Daarnaast zal dienstverlening meer op maat zijn. Een digitale stad maakt het ook mogelijk
om bijvoorbeeld de openbare ruimte efficiënter te beheren.

2. Wat is het huidige beleid van de gemeente rondom data verzamelen?

Het verzamelen van data door gemeente Roosendaal dient altijd binnen de kaders van de
privacywetgeving plaats te vinden. Gemeente Roosendaal zet nooit sensoren in om individuen in
beeld te brengen of te volgen.

3. Aan welke kaders wordt er getoetst en gewaarborgd dat data verzamelen voor een
verbetering voor inwoners en ondernemers zorgt?

Om centrale dataprojecten te toetsen is een checklist ontwikkeld. Deze checklist is gebaseerd op het
wettelijk kader rondom privacy en beveiliging. Vanuit het wettelijk kader is een belangrijk uitgangspunt
dat het ven¡verken van persoonsgegevens alleen is toegestaan indien er sprake is van een juridische
grondslag.

4. Welke stappen worden er op dit moment ondernomen om voor te sorteren op de
doelstelling digitale stad?

De gemeente Roosendaal is per 1 junijl. toegetreden tot samenwerkingsverband BrabantStad. Een

van de themalijnen van BrabantStad is de themalijn digitale stad. De themalijn digitale stad helpt de
steden en de provincie om samen snelheid te maken met digitalisering en meeruvaarde te realiseren.
Hiertoe wil BrabantStad meer data gedreven gaan werken en de onderlinge samenwerking
versterken. De mogelijkheden hoe dit vorm te geven worden momenteel op ambtelijk niveau in

samenwerkingsverband BrabantStad onderzocht. Bedoeling is om in het komend half jaar te komen
tot een concreet voorstel.

5. ls een digitale stad voor het college hetzelfde als het concept smart city, of zit daar
verschil in? Graag een toelichting.

Smart city was alleen voor de binnenstad en richtte zich op een paar pijlers. ln het

samenwerkingsverband BrabantStad wordt dit breder getrokken.

6. Welke stappen gaat de gemeente nemen om in digitale volwassenheid te groeien?

ln 2024 gaat de gemeente Roosendaal nieuw informatiebeleid opstellen, daarnaast wordt onder
andere gewerkt aan (regionale) governance en staan digitale vaardigheden hoog op de agenda.

7. Wat is het college voornemens te doen om het onveilige gevoel van een deel van de
inwoners door de toenemende digitalisering weg te nemen?

Het is voor de overheid belangrijk om inwoners mee te nemen in de toenemende digitalisering en te
voorzien in voorlichting en gerichte communicatie naar inwoners. Onlangs heeft er een
voorlichtingsavond plaatsgevonden over cybercrime. Deze was voor alle inwoners toegankelijk.
Daarnaast dient er voor inwoners die niet mee kunnen in de digitalisering een vangnet te zijn om hun

overheidszaken te regelen.

De gemeente beschermt de gegevens van burgers tegen onrechtmatig gebruik en onbevoegde
toegang. Dit zorgt ervoor dat alleen de juiste medewerkers op het juiste moment om de juiste redenen
toegang krijgen tot de gegevens.



Toezichtcamera's

8. Hoe is het gesteld met alle risico-analyses en DPIA's van de toezichtcamera's binnen
gemeente Roosendaal?

De camera's voor toezicht in de openbare ruimte vallen onder de verantwoordelijkheid van de Politie.
De Politie is verantwoordelijk voor het uitvoeren van een risico-analyse en een Data Protection lmpact
Assessment (DPIA).

9. Kan het college garanderen dat alle toezichtcamera's voldoen aan de AVG?

-Zo ja, om hoeveel risico-analyses en DPIAs betreft het?

- Zo niet, op wat voor termijn denkt het college deze wel op orde te hebben?

Zie beantwoording bijvraag 8.

10. In wat voor tijdsbestek wordt het gebruik en inzet van permanent, tijdelijk en mobiel
camera-toezicht geöval ueerd ?

Bij de beantwoording van de vraag of cameratoezicht in een bepaald gebied wel of niet verlengd moet
worden, vindt er in de lokale driehoek met de politiechef, officier van justitie en de burgemeester een
evaluatie plaats. Voor het grotere geheel is een evaluatie voorzien in 2026, daar het aanwijzingbesluit
voor de binnenstad van kracht is tot 1 april2O27.

Wijvertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders van

De secretaris, De


